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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter 

Az interpelláció címe: "Hogyan biztosítja a kormány az akkumulátor gyárak mellett élők 
környezeti jogait?" 

Akkumulátorgyár-ügyben két állítás áll szemben egymással. Az egyik a kormányé: eszerint a 
hazánkba települt akkugyárakra „az európainál szigorúbb” szabályok vonatkoznak. Ezt az állítást, 
azon kívül, hogy Orbán Viktor, és Szijjártó Péter is rendszeresen hajtogatja, semmi nem támasztja 
alá. Számtalanszor szembesítettük már a kormányt, szóban és írásban, hogy mondjanak egy ilyen 
szabályt, de soha nem tudtak mondani egyet sem. Nem véletlenül: nincs ilyen szabály.

A másik állítás a mi állításunk. Eszerint a hatósági és szabályozási rendszer teljességgel alkalmatlan
arra, hogy az akkumulátorgyárak szakszerű, a környezetre és lakosságra tekintő engedélyezését, 
ellenőrzését megvalósítsa. Ez utóbbi állítást számtalan bizonyíték igazolja. Üzemi balesetek, 
halálesetek, környezeti haváriák. Legutóbb pedig a gödi eset, ahol a Samsung gyár helyiek életét 
megkeserítő, éktelen zajszennyezése sorozatos hatósági állásfoglalások ellenére mégis rendre 
túllépi a határértékeket. De kiderült más is: az önök kormányhivatala úgy adott működési engedélyt 
az ország legnagyobb akkugyárának, hogy nem kötelezte előzetes környezeti hatásvizsgálatra. A 
gyárnak ugyanis úgymond nem lesz jelentős környezeti hatása.

A napokban, a helyiek évekig tartó küzdelme nyomán, két zajforrást végre-valahára éjszakára 
leállítottak, de nincs minek örülni: a többi nyolcvan továbbra is dübörög. Nincs tehát éjszakai 
pihenés a gyár környékén.

Orbán Viktor egyszer a külpolitikai lókufárkodását és rutinszerű szószegéseit a tőle megszokott 
szerénységgel pávatáncnak titulálta. Sajnos úgy tűnik, nálunk mostanra a kormányhivatalok is 
pávatáncolnak.

Vagy itt van erre egy másik közeli példa, a debreceni CATL szabályszerütlenül kiadott 
katasztrófavédelmi engedélyét – nevezzük ezt most katasztrófavédelmi vagy inkább katasztrofális 



pávatáncnak - a Kúriának kellett megsemmisítenie.

A Párbeszéd-ZŐLDEK egyebek mellett az ilyen esetek, valamint a sorozatos balesetek miatt 
javasolta: állítsák le a tervezett akkuipari beruházások engedélyezését, és függesszék fel a már 
termelőüzemek működését a hatósági rendszer teljes átvilágításáig.

Kérdezem tehát:

Mi a kormány cselekvési terve a polgáraink környezeti jogainak biztosítására? Annak biztosítására, 
hogy ezek a gyárak ne tegyék tönkre az életüket, ne veszélyeztessék az egészségüket?  

Így év vége közeledtével szeretnének-e önök a fa - vagy inkább az ablakuk - alá egy Samsung 
akkumulátorgyárat?

Köszönöm.
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